



Eng. Thamer AlMuhid

Chief Executive Officer
Saudi Arabian Military Industries (SAMI)

EXECUTIVE BIOGRAPHY

Eng. Thamer AlMuhid is the Chief Executive Officer of Saudi Arabian Military Industries (SAMI), a PIF Company. AlMuhid brings over 30 years of global leadership experience across transformative industries, integrating operational expertise with visionary leadership to further advance SAMI's pivotal role in contributing to the localization of the Kingdom's defense spending, a core target of Saudi Vision 2030.

Recognized for his strategic planning and stakeholder engagement skills, AlMuhid leads the company's mission to develop cutting-edge technologies, manufacture world-class products and build strategic partnerships. His efforts are instrumental in building a self-sufficient, globally competitive defense ecosystem that supports the Kingdom's economic diversification goals.

Prior to joining SAMI, Eng. Thamer AlMuhid was Group CEO and Managing Director at Saudi Chemical Company Holding, where he led the company's strategic transformation through the establishment of two specialized holding companies. His career spans senior leadership positions at leading Saudi institutions including SABIC, Almarai, and the Ministry of Commerce and Industry, where his expertise in strategic planning, mergers and acquisitions, research and development and fostering international partnerships, drove significant organizational growth and transformation.

AlMuhid holds a Bachelor of Science in Civil Engineering from King Saud University and has completed two master's degrees in Business Administration, and Merger and Acquisition from Technische Universität Wien in Austria and Thunderbird School of Global Management in the United States.

SAMI was established in May 2017, as a wholly owned company of the Public Investment Fund (PIF) working under the directives outlined in the Saudi Vision 2030. Aiming to be among the top 25 defense industries companies in the world by 2030, SAMI plays a significant role in contributing to the localization of 50% of the Kingdom's defense spending, a key target of Saudi Vision 2030. SAMI combines the latest technologies and the best national talents, with the aim of developing innovative defense products and services of global specifications across its five business divisions: SAMI Aerospace, SAMI Land, SAMI Sea, SAMI Defense Systems, and SAMI Advanced Electronics. It also focuses on increasing exports and bringing International investment to the Kingdoms defense industries sector.

[Saudi Arabian Military Industries \(SAMI\)](#)



م. ثامر بن محمد المهيد

الرئيس التنفيذي

الشركة السعودية للصناعات العسكرية (SAMI)



السيرة الذاتية التنفيذية

يحمل المهيد درجة البكالوريوس في الهندسة المدنية من جامعة الملك سعود، بالإضافة إلى درجتي ماجستير في إدارة الأعمال واستحواذ واندماج الشركات من جامعة التقنية في فيينا بالنمسا وكلية ثندربيرد للإدارة العالمية في الولايات المتحدة.

شركة SAMI، إحدى شركات صندوق الاستثمارات العامة، تأسست في مايو 2017م، تعنى بتطوير ودعم الصناعات الدفاعية في المملكة العربية السعودية وتعزيز اكتفائها الذاتي، وتلعب دورًا رئيسيًا للمساهمة بتوطين 50% من إنفاقها الدفاعي ضمن أبرز مستهدفات رؤية السعودية 2030، وتطمح لتكون ضمن أفضل 25 شركة في هذا القطاع على مستوى العالم.

تستند الشركة إلى أحدث التقنيات وأفضل الكفاءات الوطنية بهدف تطوير منتجات وخدمات دفاعية مبتكرة بمواصفات عالمية، وذلك من خلال وحدات قطاعاتها الخمس الرئيسية، وهي: الأنظمة الطيران والفضاء، والأنظمة الأرضية، والأنظمة البحرية، والأنظمة الدفاعية، والإلكترونيات المتقدمة. وتركز الشركة على الإسهام في زيادة الصادرات، واستقطاب الاستثمارات الأجنبية إلى قطاع الصناعات الدفاعية الوطني.

المهندس ثامر المهيد، الرئيس التنفيذي للشركة السعودية للصناعات العسكرية (SAMI)، إحدى شركات صندوق الاستثمارات العامة. يتمتع المهيد بخبرة قيادية تمتد لأكثر من 30 عامًا في قطاعات حيوية على المستوى العالمي، حيث يجمع بين الكفاءة التشغيلية والرؤية الاستراتيجية لتحقيق أهداف المملكة في توطين الإنفاق الدفاعي، الذي يأتي ضمن أبرز مستهدفات رؤية السعودية 2030.

بفضل مهاراته في التخطيط الاستراتيجي وبناء العلاقات مع الشركاء، يقود المهيد جهود شركة SAMI لتطوير تقنيات متقدمة، وتصنيع منتجات بمعايير عالمية، وإقامة شراكات استراتيجية. كما ستسهم جهوده في إنشاء منظومة دفاعية وطنية مكثفة ذاتيًا وقادرة على المنافسة عالميًا، بما يدعم توجه المملكة نحو تنويع الاقتصاد وتعزيز استدامته.

شغل المهندس المهيد، قبل توليه القيادة في SAMI، منصب الرئيس التنفيذي للمجموعة والعضو المنتدب في الشركة الكيمائية السعودية القابضة، حيث أشرف على عملية تحول استراتيجي ناجحة شملت إنشاء شركتين قابضتين متخصصتين. كما تقلد مناصب قيادية عليا في مؤسسات وطنية رائدة، بما في ذلك شركة سابك، وشركة المراعي، ووزارة التجارة والصناعة، وتعكس خبرته في المبادرات الاستراتيجية وعمليات الدمج والاستحواذ والبحث والتطوير وتعزيز الشراكات الدولية، قدرته على قيادة المؤسسات نحو تحقيق النجاح والنمو المستدام.

[Saudi Arabian Military Industries \(SAMI\)](https://www.sami.gov.sa)